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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Milyen beruházás létesül a Gyál-Soroksári beruházási 
célterületen?" 

Gyál és Soroksár lakossága, valamint a közérdekű kormányzást remélő nyilvánosság továbbra sem
tud semmit a tavaly beruházási célterületté nyilvánított,  majd idén tovább bővített, nagy természeti
értékű,  mintegy  650  Ha-os  földterület  jövőjéről.  Egyes  információk  szerint  külföldi  befektetők
vasúti terminált képzelnek el ezen a hatalmas kiterjedésű területen. 
 
Mint  ismert,  a  kormány  két  budapesti  kerületnyi  területen  tervez  egy  homályos  hátterű
óriásberuházást. Az érintett földterület pedig néhány, a földprivatizáción is sokat nyert Fidesz-közeli
család, illetve a miniszterelnök veje egyik cégének kezében vannak. Hogy mire készül a kormány,
azt  annak ellenére  nem hajlandók elárulni,  hogy az  eddig  nyilvánosságot  kapott  tervek  szerint
mindenképpen jelentős környezeti  hatású logisztikai,  szállítmányozási vagy ipari  tevékenységről
van szó. A környezeti információk nyilvánosságáról szóló, az első Orbán-kormány idején törvénybe
iktatott  Aarhusi  Egyezmény pedig  kifejezetten előírja  ilyen  esetekben a lakosság tájékoztatását,
illetve véleményének kikérését.  Egy átlagos budapesti lakos már ma is a lehetségesnél 10 évvel
kevesebbet  él  a  túlságosan  magas,  és  a  kormány  által  tizennegyedik  éve  tétlenül  nézett
légszennyezés  miatt.  Ezért,  és  az  akkumulátor  gyárakkal  szerzett  negatív  tapasztalatok  miatt,  a
környező  területek  lakossága  okkal  tart  a  tervezett  beruházástól,  illetve  attól,  hogy  a  kormány
megakadályozza őket környezeti jogaik érvényesítésében, a közérdekű információk elhallgatásával,
illegve a részvételi lehetőségük korlátozásával.
 
Az  érintettek  és  a  még  13 év  NER-kormányzás  után  is  nyílt  kommunikációt  elváró  szélesebb
nyilvánosság teljes joggal vár választ a sorjázó kérdésekre, például arra,  hogy ellindult-e már a
kormányhatározatokban kijelölt területek átminősítése; hogy milyen iparági szereplőkkel tárgyal a
kormány a terület beépítésével kapcsolatban; és mikorra várható döntés a terület jövőjét illetően. 



 

Kérem tehát, hogy érdemben válaszoljon ezekre a kérdésekre, és számoljon be arról hogy hol tart a
a beruházás tervezése. 
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